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   Oddajemy w Państwa ręce kolejne specjalne 
wydanie „M6 - Informatora na Walne”. Mamy 
nadzieję, że gazeta będzie przydatnym prze- 
wodnikiem dla wszystkich, którzy zdecydują 
się w sobotę poświęcić kilka godzin sprawom 
spółdzielni.
  Jeśli nasze zainteresowanie funkcjonowa- 
niem spółdzielni ograniczamy do minimum, 
to WZCz jest najlepszą okazją, by aktywnie 
wziąć udział w życiu spółdzielni i w podejmo- 
waniu decyzji. Zanotujmy zatem już dziś w ka- 
lendarzu: sobota, 9 czerwca, godzina 10.00, 
Centrum konferencyjno-kongresowe przy uli- 
cy Bobrowieckiej 9.
   Im większa frekwencja, tym mocniejszy man- 
dat dla decyzji, które na nim zapadną i więk- 
sza ich reprezentatywność. Swoją obecnością 

na WZCz pokazujemy, że nie pozostajemy 
obojętni w sprawach spółdzielni. 
   To szczególnie istotne w tym roku. Walne       
w „Energetyce” odbędzie się po raz dziesiąty 
(w 2009 roku spółdzielnia dostosowując się 
do zmian prawa zmieniła Zgromadzenie 
Przedstawicieli Członków na Walne Zgroma- 
dzenie Członków), ale pierwszy raz w zmie- 
nionych okolicznościach - nowelizacja prawa 
spółdzielczego z zeszłego roku spowodowa- 
ła, że z mocy prawa z list członkowskich 
skreślono osoby nieposiadające prawa do 
lokalu, w tym tzw. członków oczekujących. 
Jednocześnie, również z automatu, członka- 
mi zostali wszyscy posiadacze prawa do lo- 
kalu w zasobach spółdzielni.  W efekcie kilka 
tysięcy osób może po raz pierwszy wziąć 

udział w WZCz. Czy skorzystają  z tego pra- 
wa?  Przekonamy się 9 czerwca…
   Zachęcamy do lektury również osoby, które 
z różnych przyczyn nie zdecydują się na 
udział w spotkaniu. Na łamach naszego dwu- 
miesięcznika przedstawiamy w sposób skon- 
densowany - a mamy nadzieję, że także 
przejrzysty i atrakcyjny - wszystkie najważ- 
niejsze informacje dotyczące sytuacji spół- 
dzielni. Warto wiedzieć w jakiej kondycji jest 
„firma”, która zarządza naszą nieruchomo- 
ścią i otoczeniem w jakim mieszkamy my sa- 
mi i nasza rodzina.
P.S. Druga część „Informatora” poświęcona 
jest jubileuszowi 60-lecia obchodzonego 
właśnie przez „Energetykę”. Wystarczy odwró- 
cić gazetę i zacząć czytać od ostatniej strony.
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✦ W pobliże sali w której odbędzie się WZCz dojeżdżają autobusy linii: 
107, 131, 141, 159, 162, 168, 180, 185, 187. Wjazd na parking od 
ulicy Kierbedzia bramą nr 5, wyjazd bramą nr 4 od ul. Bobrowieckiej. 
Dla uczestników WZCz parking jest bezpłatny. Wejście z podjazdem 
dla osób niepełnosprawnych od ulicy Bobrowieckiej przy bramie nr 2. 

✦ Obrady odbędą się w sali Chopin, która znajduje się w budynku A na V 
piętrze (R na mapce). Dostępne są dwie windy - administracja cen- 
trum zwraca uwagę na przestrzeganie dopuszczalnego obciążenia 
wind -  niestosowanie się do zaleceń może prowadzić do awarii wind.

✦ Udogodnienia dla uczestników:  w sąsiedniej sali Moniuszko zostanie 
zorganizowany catering w postaci kanapek oraz napojów. W sali obrad na bieżąco dostępna będzie woda.

✦ Głosowanie odbywa się za pomocą kart elektronicznych wydawanych na podstawie dowodu tożsamości. Aktywacja karty odbywa się podczas 
wejścia na salę obrad, zaś dezaktywacja przy wyjściu. Czynności należy wykonywać każdorazowo przy opuszczaniu sali i wchodzeniu na salę.

✦ Głosowania są tajne. Zewnętrzna firma wynajęta do obsługi głosowania nie posiada list z nazwiskami członków uczestniczących w WZCz. 
Zasady głosowania będą prezentowane przez prowadzącego zebranie przed każdym głosowaniem.

✦ Na sali obrad dostępne będą wszystkie materiały niezbędne do sprawnego uczestnictwa w WZCz (książeczki drukowane specjalnie na WZCz, 
projekty uchwał, itp.).

✦ Dla sprawnego rozpoczęcia WZCz warto przyjść wcześniej - mandaty wydawane są już od 9.00. Pozwoli to uniknąć kolejek tuż przed 10.00             
i rozpocząć punktualnie zebranie.

WALNE - NIEZBĘDNIK 
UCZESTNIKA

  Warto wiedzieć przed Walnym...
1. Członkowie MSM „Energetyka” mają prawo zapoznać się ze spra- 
wozdaniami i projektami uchwał, które są wyłożone do wglądu             
w biurze Zarządu spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 8A, w admini- 
stracjach osiedli:  w poniedziałki i czwartki w godzinach od 10 do 
18, we wtorki, środy i piątki w godzinach od 8 do 14, oraz na stronie 
www.msmenergetyka.pl. 

2. Członkowie oraz organy spółdzielni mają prawo zgłaszania pro- 
jektów uchwał i żądania zamieszczenia oznaczonych spraw w po- 
rządku obrad Walnego Zgromadzenia. Projekty uchwał należało 
złożyć w terminie do 25 maja w biurze Zarządu przy ul. Zwierzy- 
nieckiej 8A.
3. Stosowne zmiany w porządku Walnego Zgromadzenia wraz ze 
zgłoszonymi projektami uchwał są wyłożone do wglądu w biurze 
Zarządu spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 8A, w administracjach 
osiedli oraz na stronie internetowej.
4. Członkowie mają prawo zgłaszania poprawek do projektów 
uchwał nie później niż na 3 dni przed dniem posiedzenia WZCz. Dla 
zachowania ww. terminu poprawki do wyłożonych projektów 
uchwał należy składać w siedzibie spółdzielni nie później niż do           
6 czerwca br. (środa)  do godziny 15.30.

5. Zgodnie z art.8 ust. 1 ustawy o spółdzielniach mieszkaniowych 
członek może uczestniczyć w  Walnym Zgromadzeniu przez 
pełnomocnika. Pełnomocnik nie może zastępować więcej niż 
jednego członka. Pełnomocnictwo powinno być udzielone na 
piśmie i dołączone do protokołu WZCz. Członek MSM „Energetyka” 
będący jednocześnie pracownikiem spółdzielni nie może być 
pełnomocnikiem na WZCz (zgodnie z art.36 ustawy prawo 
spółdzielcze).

... i podczas zebrania (z Regulaminu WZCz)
§ 4 pkt. 1. Walne Zgromadzenie może podejmować uchwały jedynie 
w sprawach objętych porządkiem obrad podanym do wiadomości 
członków w terminach i w sposób określony w statucie spółdzielni.
§ 5 pkt. 3. Przy obliczaniu wymaganej większości głosów dla pod- 
jęcia uchwały uwzględnia się tylko głosy oddane „za” i „przeciw” 
uchwale.
§ 7 pkt.1. Przewodniczący Walnego Zgromadzenia lub jego danej 
części otwiera dyskusję udzielając członkom głosu w kolejności 
zgłoszenia się (...). 
§ 7 pkt. 2. Członkom Zarządu i Rady Nadzorczej przewodniczący 
WZCz lub jego danej części może udzielać głosu poza kolejnością.
§ 7 pkt 3. Przewodniczący ma prawo zwrócić uwagę każdemu mów- 
cy, jeśli odbiega on od zagadnienia będącego przedmiotem dysku- 
sji lub przekracza czas ustalony dla przemówień.
§ 7 pkt. 4. Przewodniczący może odmówić udzielenia głosu osobie, 
która w danej sprawie już przemawiała. 
§ 7 pkt. 5. W sprawach formalnych przewodniczący udziela głosu 
poza kolejnością zgłoszenia. Za wnioski w sprawach formalnych 
uważa się wnioski w przedmiocie sposobu obradowania i głosowa- 
nia, a w szczególności w sprawach: 
a) głosowania bez dyskusji;   b) przerwania dyskusji;   c) zamknięcia 
listy mówców;   d) ograniczenia czasu przemówień;    e) zarządzenia 
przerwy.
W sprawach formalnych może zabrać głos jedynie dwóch mówców, 
jeden „za” i jeden „przeciw”. Wszystkie wnioski formalne, a także 
oświadczenia do protokołów mogą być zgłaszane ustnie. 

http://www.msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl
mailto:m6@msmenergetyka.pl
mailto:m6@msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl


Informator na Walne 

3

     1.  3000 NOWYCH CZŁONKÓW, ZASOBY BEZ ZMIAN. Po raz pierwszy 
od lat liczba członków spółdzielni wzrosła. Wskutek zmian w prawie 
członkostwo uzyskał każdy posiadacz prawa do lokalu w zasobach 
spółdzielni. W efekcie na koniec roku 2017 liczba członków wyniosła 
20 695 i była o 3000 większa niż przed wejściem w życie nowych prze- 
pisów. Nie jest to liczba finalna, gdyż proces weryfikacji ciągle trwa - do 
kalkulacji kworum na WZCz zostanie wzięta najbardziej aktualna licz- 
ba członków. Zasoby mieszkaniowe to 259 budynków mieszkalnych 
liczących 18 844 lokale mieszkalne i 21 budynków użytkowych (407 
lokali użytkowych).
    2.  ZARZĄD I ORGANY SPÓŁDZIELNI. Działaniami spółdzielni kieruje 
Zarząd w którego skład wchodzą: Piotr Kłodziński - prezes Zarządu, 
Grzegorz Engelbrecht - członek Zarządu, Leszek Kaczmarski - czło- 
nek Zarządu. Bieżącą pracą administracji siedmiu osiedli kierują pełno- 
mocnicy Zarządu: Bernardyńska - Katarzyna Szwarc, Idzikowskiego           
- Jadwiga Pawłowska-Radecka, Sadyba - Krzysztof Kuciński, Sielce -  Jo- 
lanta  Jezierska (do stycznia 2018 roku Janusz Kordel), Stegny Połud- 
nie - Bartosz  Jagielski, Stegny Północ - Wiesław Kuczmarski, Stegny 
Rożek - Anna Lew-Kiedrowska (do października 2017 Waldemar Kor- 
pak). Nadzór nad ich funkcjonowaniem sprawują rady osiedli. Nadzór 
nad działalnością całej spółdzielni sprawuje 24-osobowa Rada Nadzor- 
cza (obecnie funkcjonująca w składzie 23-osobowym z powodu wyga- 

szenia mandatu członka oczekującego). Dodatkowe miejsce w oparciu 
o zasadę proporcjonalności przypadło osiedlu Stegny Południe - przed- 
stawiciel tego osiedla zostanie wybrany podczas WZCz.
   3. DWA PLANY FINANSOWE. W planie działalności całej spółdzielni 
oraz poszczególnych osiedli istnieje podział kosztów i przychodów na 
tzw. gospodarkę zasobami mieszkaniowymi (gzm) i pozostałą działal- 
ność gospodarczą. W rezultacie występują dwa odrębne wyniki finan- 
sowe: dla gospodarki zasobami mieszkaniowymi i dla pozostałej dzia- 
łalności gospodarczej. Dochód uzyskany z działalności gospodarczej 
podlega opodatkowaniu, a powstaje z dwóch źródeł. Pierwsze to do- 
chody poszczególnych nieruchomości pochodzące z ich powierzchni 
wspólnej. Przysługują one członkom i właścicielom danej nierucho- 
mości. Drugie źródło to dochód z majątku wspólnego spółdzielni przy- 
sługujący wszystkim członkom. Szczegółowe decyzje o podziale tego 
dochodu podejmuje Walne Zgromadzenie Członków po przyjęciu rocz- 
nego sprawozdania finansowego spółdzielni.
    4. GOSPODARKA ZASOBAMI MIESZKANIOWYMI NA DUŻYM PLUSIE.       
W przypadku gospodarki zasobami mieszkaniowymi, w skali spół- 
dzielni saldo za 2017 rok zamknęło się wynikiem dodatnim w wysoko- 
ści 1,98 mln zł. Sześć osiedli odnotowało wynik dodatni,  jedynie Stegny 
Rożek wykazało wynik ujemny w kwocie -92,4 tys. zł. Warty zauważe- 
nia jest  brak niedoboru na Stegnach Południe, gdzie jeszcze w 2016 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI SPÓŁDZIELNI W 2017 ROKU: 22 PROCENT WIĘCEJ NIŻ ZAKŁADANO  
Z DZIAŁALNOŚCI GOSPODARCZEJ

MSM „ENERGETYKA” A.D. 2017 
W 10 PUNKTACH
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roku wykazano wy- 
nik ujemny w kwocie 
-402 tys. zł, a na rok 
2017 planowano nie- 
dobór w wysokości  
-267 tys. zł. 
  5.  7 314 800 ZŁ 
NADWYŻKI Z DZIA- 
ŁALNOŚCI GOSPO- 
DARCZEJ. Spółdziel- 
nia zakończyła ubiegły rok nadwyżką bilansową w kwocie 7,314 mln 
zł (już po opłaceniu podatku dochodowego), co jest wynikiem o blisko 
23 proc. lepszym od planowanego i zbliżonym do nadwyżki za 2016 
rok, gdy wyniosła ona 7,4 mln zł. „Energetyka” z tego tytułu zapłaciła 
podatek dochodowy w kwocie 1,9 mln zł. Głównym źródłem docho- 
dów w tym obszarze jest wynajem lokali użytkowych (powierzchnie 
do wynajęcia liczą ok. 38 tys. mkw - tyle co pięć pełnowymiarowych 
boisk piłkarskich) oraz oprocentowanie uzyskane z lokat środków fi- 
nansowych (791 tys. zł).
  6. REMONTY I KONSERWACJA. Na remonty wydano 28,56 mln zł, co 
stanowiło 94,2 proc. zaplanowanych nakładów (z tej perspektywy 
znacznie wzrosła realizacja planowanych prac, gdyż rok wcześniej 
plan wykonano w 78,5 proc.). Jest to  o 2,64 mln zł więcej niż w roku 
2016. Mieszkańcy dużo chętniej niż rok wcześniej korzystali z poży- 
czek z Centralnego Funduszu Remontowego - w 2017 roku ich udział 

w finansowaniu prac modernizacyjnych wyniósł 31,3 proc., podczas 
gdy w 2016 tylko 20 proc. Jakie prace przeprowadzono? Podobnie jak 
w 2016 roku, co czwarta złotówka przeznaczona została na remonty 
klatek schodowych, kolejne pozycje to poprawa bezpieczeństwa            
w budynkach (wymiana WLZ, instalacji gazowej, remonty elewacji i bal- 
konów, itp.), które pochłonęły 21 proc. budżetu remontowego - warto 
pamiętać, że przez lata była to dominująca pozycja w planach remon- 
towych). Modernizacja i wymiana wind to 5 proc. budżetu remonto- 
wego, zaś wymiana wodomierzy 3 proc. Od kilku lat niemal na tym 
samym poziomie utrzymują się wydatki na konserwację i usuwanie 
awarii - w 2017 roku w skali spółdzielni wydano na ten cel 6,76 mln zł 
(6,66 mln zł rok wcześniej).
    7. INWESTYCJE. W 2017 roku w toku była inwestycja przy ulicy Zwie- 
rzynieckiej 6 na Sielcach. Powstający tam 8-piętrowy budynek liczyć 
będzie 138 mieszkań, 149 miejsc w garażu podziemnym oraz 7 lokali 
użytkowych na parterze. Oddanie inwestycji do użytku planowane 
jest w sierpniu tego roku, a wszystkie mieszkania znalazły już nabyw- 
ców wśród członków spółdzielni. Ponadto kontynuowane są prace 
przygotowawcze dla inwestycji w narożniku ulic Czerniakowskiej oraz 
Nehru (budynek o zróżnicowanej liczbie kondygnacji od II do XVII             
z 166 mieszkaniami i lokalami usługowymi o łącznej powierzchni 1900 

mkw. - w tym roku 
planowane jest roz- 
poczęcie prac bu- 
dowlanych ) oraz 
dla inwestycji przy 
ulicy Zwierzyniec- 
kiej/Al. Polski Wal- 
czącej (169 miesz- 
kań, 6 lokali usłu- 
gowych - w tym ro- 

ku spółdzielnia planuje uzyskać pozwolenie na budowę). 
   8. CENTRALNY FUNDUSZ REMONTOWY. Fundusz stanowi kapitał, 
który pozwala na wspomaganie prowadzonej przez spółdzielnię dzia- 
łalności i utrzymanie płynności finansowej oraz pełnej zdolności płat- 
niczej. Z CFR nieruchomości pożyczają środki na finansowanie remon- 
tów (w 2017 roku 8,9 mln zł), środki są przejściowo angażowane            
w pomoc osiedlom w spłacie bieżących zobowiązań, czy w przygoto- 
wanie inwestycji. Także z CFR wnoszona jest na początku każdego 
roku opłata za wieczyste użytkowanie w imieniu członków posiada- 
jących własność niewyodrębnioną (8 mln zł). Następnie członkowie 
spółdzielni spłacają opłatę z tego tytułu przez 12 miesięcy. Na koniec 
roku 2017 stan CFR wynosił 35,8 mln zł, z czego wolne środki to 
27,48 mln zł. Wolne środki lokowane są na lokatach terminowych,             
a uzyskane w ten sposób oprocentowanie wchodzi w skład nadwyżki 
bilansowej biura Zarządu.

   9. ZADŁUŻENIE MIESZKAŃCÓW. Zadłużenie w opłatach za lokale 
wyniosło na koniec ubiegłego roku 5,9 proc. rocznego wymiaru opłat 
(8,36 mln zł). W roku 2016 było to 5,5 proc., zaś w 2015 roku 4,8 
proc. W tym obszarze istnieje duże zróżnicowanie między poszcze- 
gólnymi osiedlami: najwyższy wskaźnik to 7,3 proc. odnotowany na 
Sadybie, najniższy zaś to 2,7 proc. na osiedlu Bernardyńska. Najwięk- 
szą część zaległości, niemal 77 proc., stanowią zaległości bieżące.        
Są to w głównej mierze zadłużenia krótkoterminowe, jedno- i dwu- 
miesięczne, w tym dopłaty wynikające z rozliczenia energii cieplnej za 
zimę 2016/17 dokonane w grudniu 2017 r. Tak więc dopłaty z tego ty- 
tułu są wnoszone dopiero w 2018 roku i większości zostały uregu- 
lowane w pierwszych miesiącach tego roku.
    W 2017 roku prowadzono 15 postępowań eksmisyjnych z lokali do 
których wygasły lokatorskie prawa i sąd wydał wyroki nakazujące 
opuszczenie lokali. W ich wyniku zrealizowane zostało siedem wyro- 
ków eksmisyjnych. W czterech postępowaniach dłużnicy spłacili za- 
dłużenie, w jednej sprawie wskazano lokal zamienny i trzy eksmisje 
pozostały do wykonania. Komornicy sądowi wyznaczyli 8 terminów 
licytacji do spółdzielczych własnościowych praw do lokali, z czego 
trzy zostały zlicytowane. W następnych 10 sprawach postępowania 
zostały umorzone (dokonano spłaty zadłużenia). Według stanu na 

WYNIKI FINANSOWE POZOSTAŁEJ DZIAŁALNOŚCI GOSPODARCZEJ (w tys. zł)

Jednostka organizacyjna Przychody Koszty Dochód brutto Dochód netto % wykon.

Sielce 2 215,6 620,9 1594,7 1 342,9 132,8

Sadyba 4 394,6 1 996,9 2 397,7 2 024,0 139,7

Stegny Północ 2 207,7 796,0 1 411,7 1 146,2 93,8

Stegny Rożek 1 143,4 583,2 560,2 454,6 108,2

Stegny Południe 4 697,4 3 156,1 1 541,3 1 014,0 135,5

Bernardyńska 1 001,6 403,9 597,7 481,5 145,3

Idzikowskiego 1 263,2 1025,5 237,7 170,2 107,0

Ogółem osiedla 16 923,5 8 582,5 8 341,0 6 633,4 124,2

Biuro Zarządu Ogólnego 1 672,8 785,9 886,9 681,4 109,4

Ogółem spółdzielnia 18 596,3 9 368,4 9 227,9 7 314,8 122,7

Osiedle
Proponowana kwota  

(zł) 

Sielce 1 342 860

Sadyba 2 023 980

Stegny Południe 1 014 035

Stegny Północ 1 146 160

Stegny Rożek 454 611

Idzikowskiego 170 239

Bernardyńska 481 467

Biuro Zarządu Ogólnego 681 409

NADWYŻKA BILANSOWA DO 
PODZIAŁU ZA 2017 ROK (zł)

WWW.MSMENERGETYKA.PL 
Wszystko o WZCz w Internecie.
Na stronie internetowej spółdzielni  znajduje się  zawiado- 
mienie o zwołaniu WZCz wraz z porządkiem obrad, sprawo- 
zdanie roczne z działalności Zarządu, sprawozdanie 
finansowe  oraz sprawozdanie Rady Nadzorczej. Przedsta- 
wiona jest  lista kandydatów do RN oraz propozycje uchwał         
i wniosków zgłoszonych przez członków spółdzielni. 

http://WWW.MSMENERGETYKA.PL
http://WWW.MSMENERGETYKA.PL
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    Zmiany prawa i zasad w zakresie członko- 
stwa, które weszły w życie 9 września 2017 
roku powodują, iż w spółdzielni z mocy prawa 
przybyło kilka tysięcy członków. Ile dokład- 
nie? Wciąż nie wiadomo, gdyż trwa weryfika- 
cja i finalne dane będą znane nie wcześniej 
niż pod koniec roku. Powoduje to istotne im- 
plikacje dla organizacji WZCz. Po pierwsze, na 
zebranie może przyjść osoba, której człon-
kostwo w myśl nowych przepisów nie zostało 
jeszcze potwierdzone. W takiej sytuacji spół-
dzielnia przewiduje podpisanie przez taką 
osobę oświadczenia o członkostwie, które 
zostanie zweryfikowane w terminie później-
szym. Po konsultacji z prawnikami przyjęte 
zostało takie rozwiązanie, gdyż jest ono bez- 
pieczniejsze z prawnego punktu widzenia niż 
uniemożliwienie przez „Energetykę” udziału 
osobom, których członkostwo nie zostało do 
momentu WZCz potwierdzone przez dział 

członkowsko-mieszkaniowy, a którzy final- 
nie skutecznie wykazaliby prawo do lokalu        
w zasobach spółdzielni i co za tym idzie pra- 
wo do udziału w WZCz. Nowe przepisy poz- 
bawiły z mocy prawa członkostwa tzw.  człon-
ków oczekujących, co skutkowało wykreśle-
niem 370 osób, które tym samym nie mają 
również prawa do udziału w Walnym. (Acz- 
kolwiek faktem jest, że członkowie oczeku-
jący uczestniczyli w WZCz w stopniu margi- 
nalnym - w 2016 i 2017 po... jednej osobie).
  Wbrew temu, co sygnalizowały niektóre me- 
dia, bez obaw mogą przyjść na WZCz osoby 
mieszkające na terenie o nieuregulowanym 
stanie prawnym. Ich członkostwo nie jest i nie 
będzie kwestionowane. W ich obronie stanął 
również Rzecznik Praw Obywatelskich, który 
wezwał ustawodawcę do zmiany zapisów mo- 
gących być podstawą utraty członkostwa.
   Ponieważ  liczba  członków  jest  wartością

zmienną, finalną liczbę członków uprawnio- 
nych do udziału w WZCz poznamy właściwie 
dopiero 9 czerwca. Na pewno będzie to liczba 
większa niż 20 736 - taki stan odnotowano na 
koniec marca. Powoduje to znacznie zwięk- 
szenie się kworów niezbędnych do podjęcia 
określonych decyzji. I tak na przykład możli- 
wość zmian w statucie „Energetyki” wiąże się 
z obecnością minimum 1/20 liczby członków, 
czyli minimum 518 mandatów. Wyższa frek- 
wencja była na organizowanym od 2009 roku 
WZCz tylko trzy razy, ostatnio w 2015 roku. 
    Nowe przepisy wymagają także odczytania 
listy pełnomocnictw przed rozpoczęciem Wal- 
nego, aczkolwiek nie precyzują jak technicz- 
nie ma się to odbyć i co z pełnomocnikami, 
którzy do zebrania dołączą po jego rozpo- 
częciu i odczytaniu listy. W ubiegłym roku od- 
notowano aż 86 pełnomocnictw - stanowiło 
to niemal dokładnie 25 procent wszystkich 
wydanych mandatów. 
   Okrągłe dziesiąte WZCz odbędzie się zatem 
w nieco zmienionej formie. Jak wpłynie to na 
frekwencję, przebieg i finalnie skutki dla 
spółdzielni i jej mieszkańców, przekonamy 
się już 9 czerwca. 

koniec zeszłego roku postępowania komornicze były prowadzone 
w 29 sprawach. 
   Od 9 września 2017 roku, zgodnie ze znowelizowaną ustawą              
o spółdzielniach mieszkaniowych, Rada Nadzorcza nie posiada kom- 
petencji w zakresie wykluczenia i wykreślenia członków ze spół- 
dzielni. Nie może również podejmować uchwał o wygaśnięciu spół- 
dzielczych lokatorskich praw do lokali, lecz jedynie wystąpić na dro- 
gę sądową w tym zakresie. Zmiana ta dotyczy przede wszystkim 
dłużników bądź osób naruszających zasady porządku domowego. 
   10. ZATRUDNIENIE I WYNAGRODZENIA. Średnie zatrudnienie 
wyniosło 332,5 etatu (zatrudnionych było 358 osób) i było to o aż 
27 etatów mniej niż rok wcześniej. W ciągu ostatnich trzech lat odno- 
towano spadek o 46 etatów. Wynagrodzenia pochłonęły 21,3 mln zł, 
co stanowi kwotę o 300 tys. zł większą niż rok wcześniej. Przez 
ostatnie 5 lat środki przeznaczane na wynagrodzenia wzrosty o 6,5 
proc. (20,1 mln zł w 2013 roku). W ubiegłym roku średnia pensja         
w MSM „Energetyka” wynosiła 5230 zł brutto (4800 zł rok wcześ-
niej). Najniższe średnie wynagrodzenie było na osiedlu Stegny 
Północ - 4393 zł brutto, zaś najwyższe na osiedlu Idzikowskiego         
- 6440 zł. W zdecydowanej większości usługi na rzecz mieszkańców 
wykonują pracownicy spółdzielni zatrudnieni na umowach o pracę. 
Najwięcej etatów jest na osiedlach Stegny Północ i Sielce  -  po 64.

JAK PODZIELIĆ MILIONY? 
 Członkowie spółdzielni każdego roku dzielą między osiedla zysk 
wypracowany przez spółdzielnię, gdyż „Energetyka” regularnie 
wypracowuje nadwyżkę bilansową - za 2017 rok jest to kwota 7,3  
mln zł.  Jest to jeden z najbardziej interesujących mieszkańców 
tematów. Przedmiotem podziału na WZCz jest kwota wypraco- 
wana przez domy-nieruchomości, osiedla oraz biuro Zarządu. 
Zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 15.12.2000 r. o spółdziel- 
niach mieszkaniowych, pożytki pozyskane przez poszczególne 
domy-nieruchomości przeznacza się na ich fundusz remontowy. 
Zgodnie z przyjętą praktyką, WZCz dzieli nadwyżkę bilansową 
osiedli i biura Zarządu w ten sposób, że środki wypracowane 
przez osiedla pozostają w osiedlach, a kwota wypracowana przez 
biuro Zarządu jest dzielona według przyjętych kryteriów. Od 
2014 roku Zarząd i Rada Nadzorcza przyjęły, że podział środków 
w części wypracowanej przez Zarząd dokonywany jest w proporcji 
do udziału poszczególnych osiedli w powierzchni mieszkań, do 
których prawa posiadają członkowie spółdzielni MSM „Energety- 
ka” (czyli im więcej członków, tym większa pula na dane osiedle). 
Szczegóły dotyczące propozycji podziału nadwyżki za 2017 rok 
zamieszczone są w tabelce na stronie 4. 

opr. na podstawie Sprawozdania          
z działalności Spółdzielni za rok 2017

SPRAWOZDANIE W LICZBACH:

✦  18  -  liczba audytów wewnętrznych przeprowadzona w ramach systemu zarządzania jakością (ISO 9001) w 2017 roku. Dodatkowo 
przeprowadzono dwa przeglądy systemu zarządzania.

✦  285 spraw skierował do sądu w ubiegłym roku zespół radców prawnych spółdzielni. Dotyczyły one opłat za mieszkania i lokale użytkowe, 
dzierżawy terenu, spraw eksmisyjnych i spłat kredytów.

✦   5679  -  tyle pism wpłynęło do biura Zarządu z tego 3205 adresowanych było do działu członkowsko-mieszkaniowego.

✦  2 500 000 zł  -  to kwota najwyższej pożyczki udzielonej w ubiegłym roku z CFR. Wnioskowali o nią mieszkańcy osiedla Sielce, a przezna- 
czona zostanie na zakup lokali usługowych w nowym budynku powstającym przy ul. Zwierzynieckiej 6 (łącznie 7 lokali).
✦  18 596 300 zł przychodu wypracowała „Energetyka” z działalności gospodarczej. 

Nowelizacja ustaw spółdzielczych 
a kwestie organizacyjne WZCz

red.
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   Jednym ze stałych punktów porządku WZCz jest przyjęcie sprawo- 
zdania Rady Nadzorczej, której praca, inaczej niż w przypadku Za- 
rządu, jest oceniana nie za rok kalendarzowy, ale za okres kadencji             
- w tym wypadku jest to czerwiec 2017 - maj 2018. 
   W tym okresie Rada odbyła - podobnie jak rok wcześniej - 12 po- 
siedzeń plenarnych, które poprzedzane były posiedzeniami Prezy- 
dium Rady (łącznie 11 posiedzeń), na których omawiano i przygoto- 
wywano projekty porządku obrad plenarnych oraz planowane kierun- 
ki działań. Rada Nadzorcza przyjęła łącznie 24 uchwały. Do najważ- 
niejszych zadań należały ocena wykonania planu gospodarczo-finan- 
sowego za 2017 r., ocena planu gospodarczego na rok 2018, a także 
ocena kwartalnych sprawozdań z działalności spółdzielni. Do Rady 
Nadzorczej skierowano 43 pisma, a 20 pism do jej wiadomości. Na 37 
pism zostały udzielone odpowiedzi, natomiast 6 pism jest jeszcze 
rozpatrywanych (stan na 10 maja).
   Zgodnie ze zmienionymi przepisami ustawy o spółdzielniach miesz- 
kaniowych od 9 września 2017 roku, Rada Nadzorcza nie posiada już  
kompetencji w zakresie wykluczenia i wykreślenia członków ze spół- 
dzielni. W związku z wygaśnięciem mandatu członka oczekującego, 
co również wynika ze znowelizowanych przepisów, zaszła koniecz- 
ność weryfikacji podziału miejsc w Radzie Nadzorczej pomiędzy osied- 
la. Zgodnie z zapisami Statutu podjęta została uchwała przyznająca 
zwolniony mandat osiedlu Stegny Południe - w myśl zasady proporcjo- 
nalnej reprezentacji. 
    Od czerwca 2017 roku do Rady skierowano 14 wniosków o pożyczki 
z Centralnego Funduszu Remontowego na łączną kwotę 5,34 mln zł. 
Najwyższy kwotowo z wniosków dotyczył pożyczki na kwotę 2,9 mln 
zł na sfinansowanie kosztów budowy siedmiu lokali użytkowych na 
wynajem o łącznej powierzchni 491 mkw oraz przypadających na nie 
miejsc postojowych w budowanym na osiedlu Sielce nowym budynku.
   W ramach realizowanych działań, Komisja Rewizyjna Rady Nadzor- 
czej w grudniu 2017 r. przeprowadziła na wszystkich osiedlach oraz 
w biurze Zarządu kontrolę w zakresie systemu zabezpieczenia mająt- 
ku MSM „Energetyka”. Dokonany został także przegląd obiektów i po- 
mieszczeń wykorzystywanych na potrzeby związane z zarządzaniem 
nieruchomościami. Komisja poddała analizie koszty zarządzania oraz 
utrzymania lokali administracji i biura Zarządu. Analiza będzie podsta- 
wą do dyskusji o działaniach jakie można podjąć w celu obniżenia 
kosztów. Kontrola obejmowała również stan techniczny pawilonów          
i analizę lokali zakładowych - służbowych mieszkań dla dozorców 
oraz lokali na umowach najmu.

   W kwietniu Rada Nadzorcza dokonała rocznej oceny członków 
Zarządu i głównej księgowej w oparciu o oceny przekazane przez 
wszystkie komisje Rady Nadzorczej. W skali od 3 do 6 średnia ocena 
dla czterech ocenianych osób wyniosła 4,97 pkt. Jest nieco wyżej niż 
rok wcześniej, gdy wyniosła  4,75.
      W sprawozdaniu czytamy, że „Rada Nadzorcza dobrze ocenia pracę 
pionu ekonomiczno-finansowego Zarządu. Spółdzielnia posiada wy- 
soką płynność finansową. Dysponuje własnymi środkami na działal- 
ność remontową oraz wspiera osiedla przy regulowaniu bieżących 
zobowiązań płatniczych dzięki krótkoterminowym pożyczkom z Cen- 
tralnego Funduszu Remontowego. Nie ma finansowych zagrożeń dla 
dalszej działalności MSM „Energetyka””. Rada zwraca także uwagę na 
potrzebę kontynuacji działań w obszarze regulacji stanu prawnego 
gruntów osiedli i konieczność intensyfikacji informatyzacji spółdzielni. 
Ważnym problemem dostrzeżonym przez RN jest konieczność pod- 
jęcia działań mających na celu usunięcie uciążliwości związanych z bu- 
dową ulicy Czerniakowskiej-bis.
   WZCz dokona wyboru siedmiu członków do Rady Nadzorczej: po 
dwóch przedstawicieli wybiorą Sadyba i Sielce, po jednym Stegny 
Północ i Stegny Rożek, oraz na dokończenie kadencji Stegny Południe.
Ze szczegółowym przebiegiem prac Rady Nadzorczej można zapoz- 
nać się dzięki dostępnym dla członków protokołom z posiedzeń ple- 
narnych. Są one publikowane na stronie internetowej spółdzielni oraz 
dostępne do wglądu w biurze Zarządu oraz w administracjach osiedli.

 

Sprawozdanie z działań 
Rady Nadzorczej 
w kadencji 2017-2018

Reklama

KULTURALNE OBLICZE 
„ENERGETYKI”
     Spółdzielnia, zgodnie z zapisem w Statucie, prowadzi działal- 
ność społeczną, wychowawczą, kulturalną i sportową na rzecz 
swoich członków i ich środowiska. Działalność ta jest realizo- 
wana przez samą spółdzielnię  -  głównie poprzez OEK „Sadyba”, 
ale także samodzielnie przez osiedla, np. Idzikowskiego (orga- 
nizacja festynu z okazji Dnia Dziecka oraz wspólnego świętowa- 
nia nadejścia Nowego Roku) oraz we współpracy ze stowarzy- 
szeniami działającymi na terenie osiedli  Stegny Północ  (Apetyt 
na Aktywność) i Stegny Południe (Ośrodek Kultury Aktywne 
Stegny). 
    W OEK „Sadyba” w ubiegłym roku w zajęciach cyklicznych 
wzięło udział 723 osoby, zaś w 65 zorganizowanych imprezach 
uczestniczyło ponad 2800 osób. OKAS oprócz stałych zajęć jak 
gimnastyka, balet dla dzieci, zajęcia gry w brydża, aktywnie pro- 
wadzi Klub Seniora Optymiści. Z kolei „Apetyt na Aktywność”, 
który również oferuje szereg zajęć jak gimnastyka dla pań, 
specjalizuje się w organizacji wycieczek po Polsce i nie tylko, 
oraz kolonii i obozów dla dzieci. 
    Aktualnie we wszystkich osiedlach znajdują się obiekty rekrea- 
cyjno-sportowe. Największe zlokalizowane jest na Stegnach Po- 
łudnie przy ul. Maltańskiej, na osiedlu Idzikowskiego są z kolei 
boiska do piłki nożnej, koszykówki a także kort do tenisa ziem- 
nego i boisko do siatkówki plażowej. W ostatnim czasie kosztem 
230 tys. zł zmodernizowano plac zabaw na osiedlu Stegny Ro- 
żek przy ul. Neseberskiej. 
   Na Stegnach Południe, Sadybie i Idzikowskiego zorganizowane 
zostały imprezy plenerowe z okazji Dnia Dziecka (podobnie bę- 
dzie w tym roku).
   Ponadto w spółdzielni działa międzyosiedlowa liga piłki nożnej 
- Energetyczna Liga Mistrzów, w której udział bierze blisko 200 
osób. Na potrzeby ligi boiska udostępniają osiedla Stegny Połud- 
nie i Idzikowskiego, które - podobnie jak Zarząd - sponsorują 
nagrody dla  uczestników.
    Szerszy opis działalności kulturalnej, społecznej i sportowej 
znajduje się w Sprawozdaniu z działalności spółdzielni za rok 
2017. 

M6.
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     Zbliża się czerwiec, a jest to miesiąc, w którym zwyczajowo odbywa 
się w naszej spółdzielni Walne Zgromadzenie Członków. I podobnie, 
jak w poprzednim roku, Rada Nadzorcza i ja – jako jej Przewodniczący 
– gorąco zachęcamy Państwa do udziału w tym najważniejszym dla 
naszej spółdzielczej społeczności spotkaniu. Uczestnicząc w Zgro–
madzeniu będziemy mieli wpływ nie tylko na ocenę działalności 
najważniejszych organów Spółdzielni w minionym roku (przyjęcie 
sprawozdania finansowego, rozpatrzenie sprawozdań Rady Nadzor–
czej i Zarządu, ocena działalności Zarządu i udzielenie mu absoluto–
rium), ale rozpatrzymy też co najmniej dwa ważne zagadnienia, na 
które chciałbym zwrócić Państwa uwagę.
     Pierwszym z nich jest kolejna propozycja uchwały dotyczącej zmian 
w statucie. Piszę „kolejna”, bo po raz któryś z rzędu próbujemy 
zaktualizować nasz statut. Były już różne próby: zarówno na Walnym 
Zgromadzeniu przeprowadzanym w częściach jak i w postaci jednego, 
połączonego Zgromadzenia, była propozycja przyjęcia tekstu jedno–
litego, jak i przygotowanie do głosowania poszczególnych zmian. Dla 
żadnej z tych propozycji nie udało się jednak zachęcić wystarczającej 
liczby członków do udziału w WZCz tak, aby zgromadzić niezbędne 
quorum. W ten sposób doszło do sytuacji, w której nasz statut w wielu 
miejscach jest niezgodny z obowiązującym prawem, a ta niekorzystna 
sytuacja pogłębiła się jeszcze dodatkowo z powodu nowelizacji prawa 
spółdzielczego. O ile służby profesjonalne spółdzielni jeszcze sobie   
z tym radzą, to dla zwykłego członka przedzieranie się przez ten 
gąszcz przepisów przypomina marsz przez dżunglę. Niejednokrotnie 
doświadczyliśmy trudności wynikających z faktu istnienia w naszym 
statucie nieprecyzyjnych sformułowań lub sprzecznych zapisów, 
a mało kto może łatwo przeanalizować swoją sytuację prawną, 
trzymając w jednej ręce obowiązujące ustawy, a w drugiej – statut                 
i regulaminy. Taka sytuacja po prostu nie powinna mieć miejsca                  
w naszej spółdzielni, a wniosek z tego jest prosty: jeśli chcemy ułatwić 
sobie działanie, a jednocześnie poprawić funkcjonowanie służb pro–
fesjonalnych naszej spółdzielni, to aktualizacja statutu jest niezbędna, 
a ta z kolei będzie możliwa do realizacji wyłącznie przy odpowiedniej 
frekwencji z Państwa strony. Aby zachęcić jak największą liczbę 
członków do udziału w tej części WZCz, szczególnie tych, którzy 
obawiają się długiej i jałowej dyskusji, proponowane zmiany zostały 

ograniczone wyłącznie do tych najważniejszych, niezgodnych 
z ustawą, a mniej istotne poprawki zostały pominięte.
     Jednak jednym z najważniejszych problemów naszej spółdzielni są 
szeroko rozumiane zagadnienia terenowo–prawne i sądzę, że będą 
one stanowić istotny wątek poruszany w dyskusji. W tym roku miesz–
kańcy wielu budynków otrzymali wysoką podwyżkę opłat za wieczyste 
użytkowanie gruntów, w niektórych przypadkach – nawet trzykrotną. 
Stąd też występujemy z propozycją podjęcia uchwały dotyczącej 
zgody na  zamianę przez MSM „Energetyka” prawa użytkowania 
wieczystego gruntów we własność. W sytuacji dynamicznych zmian 
przepisów wprowadzanych przez Ustawodawcę  powinniśmy być                
– jako spółdzielnia – gotowi do szybkiego i skutecznego działania, 
jeśli tylko pojawią się odpowiednie możliwości, a warunki dokonania 
przekształcenia okażą się dla nas korzystne. 
     Na zebraniu wybierzemy też siedmiu naszych przedstawicieli do 
Rady Nadzorczej: w tym roku kadencja kończy się sześciu członkom, 
a ponadto jednemu, będącemu tzw. „członkiem oczekującym”, 
wygasł mandat. Wybór właściwych członków Rady Nadzorczej – orga– 
nu, który na co dzień nadzoruje funkcjonowanie spółdzielni i pracę 
Zarządu, to również bardzo istotna decyzja  mająca wpływ na stabil–
ność działań i rzetelność nadzoru nad zarządzającymi naszym 
majątkiem. 
    Zachęcając Państwa do udziału w Zgromadzeniu wierzę, że Wasza 
obecność zaowocuje merytoryczną dyskusją nad kluczowymi dla 
spółdzielni sprawami. To spotkanie stanowi najlepszą okazję do 
nakreślenia głównych kierunków dalszych działań, wymiany doś–
wiadczeń pomiędzy poszczególnymi osiedlami, a także rozwiązania 
najpilniejszych zadań. Pamiętajmy, że zebranie jest organizowane 
przez nas dla nas – to my, członkowie spółdzielni,  jesteśmy 
gospodarzami WZCz i wyłącznie od nas zależy przebieg, poziom 
obrad, a także efekty końcowe zebrania. Mam nadzieję, że będziemy 
potrafili zapomnieć o istniejących podziałach i uniknąć jałowej 
dyskusji, a połączy nas dążenie do zapewnienia jak najlepszych 
możliwości rozwoju spółdzielni, a tym samym – poprawy stanu 
technicznego infrastruktury oraz warunków naszego zamieszkania.
   Do zobaczenia podczas najbliższego Walnego Zgromadzenia 
Członków - w sobotę 9 czerwca.

Zachęcam do udziału         
w Walnym Zgromadzeniu 
Członków

fo
t.

 M
.I. Janusz Gajda

Przewodniczący Rady Nadzorczej MSM „Energetyka”

TYLKO W SPÓŁDZIELNI: DZIEŃ DZIECKA RAZY TRZY
     Sadyba, Stegny Południe i Idzikowskiego  już niemal tradycyjnie osiedla zapraszają na festyny z okazji Dnia Dziecka. W tym roku sezon 
imprez dla dzieci będzie wyjątkowo długi i potrwa aż przez trzy weekendy czerwca. Jako pierwszy odbędzie się festyn rodzinny na osiedlu 
Idzikowskiego zaplanowany na  sobotę 2 czerwca. Gry i zabawy dla najmłodszych na placu zabaw rozpoczną się o 11 i potrwają do 15. W pro- 
gramie także chodzenie po linie i na szczudłach, popcorn, wata cukrowa, a także upominki dla uczestników.
    W niedzielę 10 czerwca warto wziąć udział w festynie rodzinnym w Parku Dygata na Sadybie organizatorem którego jest OEK „Sadyba”. 
Będą pokazy jazdy konnej, przejażdżki bryczką, jazda rekreacyjna na koniach, liczne gry, zabawy i konkursy. Początek o godzinie 14.00,        
a imprezę zakończy potańcówka w stylu retro. Zabawa potrwa do 19.00. 
    Sezon imprez dla najmłodszych na osiedlach zakończy się na terenie obiektu sportowego przy ul. Maltańskiej na Stegnach Południe. W so- 
botę 16 czerwca obędzie się tam festyn organizowany przez Ośrodek Kulturalny Aktywne Stegny oraz administrację osiedla Stegny Połud- 
nie. W programie szereg atrakcji dla najmłodszych i nie tylko. Więcej szczegółów będzie znanych  w najbliższym czasie. 
Wszystkie imprezy i atrakcje na nich są bezpłatne. W imieniu organizatorów zapraszamy całe rodziny!
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     Komisja Rewizyjna Rady Nadzorczej koncentruje się w swojej pracy 
na kluczowych dla członków kwestiach dotyczących bezpieczeństwa 
finansowego spółdzielni, prawidłowego zabezpieczenia jej majątku, 
planowania kosztów i przychodów, czy monitorowania realizacji 
przyjętych planów.
Jesteśmy jedną z największych spółdzielni w kraju. Nasz majątek 
według ewidencji księgowej na koniec ubiegłego roku wynosi 694,80 
mln zł. Wielkość tą stanowią głównie budynki w eksploatacji i budowie 
oraz grunty na łączną kwotę 565,76 mln zł, jak również należności  
od członków i najemców oraz środki pieniężne na rachunkach 
bankowych na łączną kwotę 129,03 mln zł.
      Posiadany majątek jest 
finansowany funduszem 
własnym w kwocie 
580,60 mln zł, rezerwami 
na zobowiązania w kwocie 
10,21 mln zł, zobowiąza-
niami w kwocie 34,35 mln 
zł oraz funduszami spec- 
jalnymi (na remonty)                   
w kwocie 69,63 mln zł,          
z czego Centralny Fundusz 
Remontowy stanowi kwotę 
35,85 mln zł.
      Spółdzielnia za rok 2017 
osiągnęła pozytywne wyni- 
ki z prowadzonej działal- 
ności. I tak gospodarka 
zasobami mieszkaniowymi 
zamknęła się nadwyżką 
przychodów nad kosztami 
w kwocie 1,98 mln zł                         
i przeznaczona będzie na pokrycie kosztów tej działalności w 2018 r. 
Natomiast uzyskana nadwyżka bilansowa z pozostałej działalności        
w kwocie 7,31 mln zł rozdysponowana zostanie na cele określone 
przez Walne Zgromadzenie Członków.
     Plan remontów na 2017 r. zakładał kontynuację działań związanych 
z poprawą bezpieczeństwa w budynkach oraz podwyższeniem 
standardu zamieszkiwania. Wykonano prace remontowe na kwotę 
28,56 mln zł korzystając z pożyczek CFR  w kwocie 8,94 mln zł, które 
przejściowo wsparły budynkowe fundusze remontowe dla realizacji 
planowanych remontów. Łącznie spłacane są pożyczki w kwocie 
27,05 mln. zł. Obserwujemy coraz większe zainteresowanie rad 
domów pożyczkami z CFR dla realizacji w ich budynkach zadań 
remontowych poprawiających bezpieczeństwo i podnoszących stan- 
dard nieruchomości.
      CFR jest ważnym elementem naszego bezpieczeństwa finansowego. 
Jest funduszem odnawialnym. Daje możliwość podejmowania decyzji 
gospodarczych – określonych w Regulaminie tworzenia i gospodaro- 
wania tym funduszem – co pozwala na wykonanie planowanych zadań 
przy zachowaniu bezpieczeństwa finansowego całej spółdzielni. 
Jak każda spółdzielnia, tak i nasza ma problemy z zadłużeniami                  
w opłatach za lokale. Ich wysokość na dzień 31 grudnia 2017 r. to 
8,35 mln zł, co stanowi 5,9 proc. wymiaru wymaganych rocznych 
opłat. Inaczej mówiąc, z tego tytułu brakuje „Energetyce” wpływów na 
pokrycie kosztów utrzymania zasobów mieszkaniowych za okres 22 
dni. Systematyczna windykacja zadłużeń prowadzona przez służby 

spółdzielni oraz zaangażowanie rad osiedli i Rady Nadzorczej                       
w rozmowy z dłużnikami przynoszą efekty. W porównaniu z innymi 
spółdzielniami zadłużenia u nas są na jednym z niższych poziomów 
(w innych spółdzielniach są to wartości od jednego do nawet trzech 
miesięcy).
    Obecny stan zadłużeń z tytułu kosztów utrzymania lokali nie zagra- 
ża płynności finansowej spółdzielni, co nie oznacza, że prowadzone 
działania w tym zakresie mogą być spowolnione.
     Dobrą opinię o MSM „Energetyka” potwierdzają niezależni biegli 
rewidenci w swoich opiniach z badania sprawozdania finansowego. 
Stwierdzili oni, że sprawozdanie finansowe przedstawiające nasz 

majątek, jak i źródła sfinan- 
sowania, wynikają z prawi- 
dłowo prowadzonych ksiąg 
rachunkowych dostosowa- 
nych do obowiązującego 
prawa, a wyniki na działal-
nościach za rok 2017 
ustalone zostały prawidło- 
wo. Biegli uznali, że sprawo- 
zdanie z działalności 
sporządzone przez Zarząd 
zawiera dane zgodne 
z danymi sprawozdania 
finansowego. Ponadto 
ocena ekonomiczna 
działalności spółdzielni 
przez biegłych rewidentów 
stanowi, że majątek trwały 
(budynki w eksploatacji           
i budowie oraz grunty)        
w pełni są sfinansowane 

funduszem własnym, zaś wszystkie zobowiązania stanowią tylko 15 
proc. wartości majątku i wynikają z bieżącej działalności. W dużej 
części zostały już spłacone w styczniu 2018 r. 
     Podsumowując, dla nas członków najważniejszy w aspekcie bezpie- 
czeństwa ekonomicznego spółdzielni jest fakt, że płynność finanso- 
wa za porównywalne trzy lata utrzymuje się na wysokim poziomie - 
zdolność płatnicza jest ustabilizowana w ostatnich latach na wysokim 
poziomie i w roku 2017 wyniosła 332,8 proc. co oznacza, że środkami 
pieniężnymi spółdzielnia może spłacić wszystkie zobowiązania.

Bezpieczeństwo finansowe 
na wysokim poziomie
Kazimierz Kostecki
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Nadzorczej MSM „Energetyka”

Reklama
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    Najniższa od lat frekwencja została odno- 
towana na tegorocznych zebraniach osiedlo- 
wych, w których łącznie udział wzięło mniej 
niż 500 osób. Po zebraniach ukonstytuowały 
się rady osiedli: nowi przewodniczący zostali 
wybrani na Sadybie, Stegnach Północ i Steg- 
nach Rożek, na pozostałych osiedlach desyg- 
nowano te same osoby, co poprzednio.
   W siedmiu zebraniach udział wzięło zaled- 
wie 490 osób, co stanowi raptem 2,37 proc. 
uprawnionych. Sytuacja taka ma miejsce, mi- 
mo że wskutek zmiany prawa „Energetyce” 
przybyło 3000 członków. Rok temu w zebra- 
niach uczestniczyło 555 osób (3,27 proc). Jak 
pokazuje przygotowana przez biuro Zarządu 
statystyka, w zebraniach nie biorą udziału na- 
wet wszyscy członkowie rad domów nieru- 
chomości, których jest aż 774 skupionych          
w 172 radach. A RDN funkcjonują nie na 
wszystkich osiedlach.
  Wciąż najwyższą frekwencją może się po- 
chwalić osiedle Stegny Rożek (67 osób, 6,35 
proc). Na drugim końcu jest Sadyba (103, 1,9 
proc.), gdzie jeszcze w ciągu ostatnich czte- 
rech lat frekwencja spadła o połowę. 
  Spokojny przebieg, ale i niewielką frek- 
wencję (110 osób) miało zebranie na Steg- 
nach Południe. Sprawnie zrealizowano przy- 
jęty porządek obrad. Z kolei na Sadybie jed- 
nym z głównych tematów - podobnie jak 
przed rokiem - był zły stan techniczny pawi- 
lonów handlowych i związany z tym spadek 
dochodów osiedla z  wynajmu pomieszczeń. 
Zagadnienie to, wraz z potrzebą uwzględnie- 
nia opinii mieszkańców zamieszkałych bez- 
pośrednio przy planowanych inwestycjach, 
były szeroko dyskutowane przez uczestników 
zebrania.
   Problemy komunikacyjne zdominowały ze- 
branie na Sielcach (66 członków). Głównym 
problemem podnoszonym przez mieszkań- 
ców była organizacja ruchu samochodowego 
w części osiedla Wschodnia Czerniakowska       
w szczególności zapewnienie bezpieczeń- 
stwa pieszym oraz usytuowanie i organizacja 
łącznika pomiędzy tzw. „górnym” i „dolnym” 
ciągiem ulic i chodników.
     Zebranie osiedla Stegny Północ zgromadziło 
80 osób. Głównym tematem była kwestia nie- 
uregulowanego stanu prawnego gruntów 
osiedla oraz skuteczności działań podejmo- 
wanych przez Zarząd. Po dyskusji przyjęta 
została uchwała zaproponowana przez Radę 
Osiedla a dotycząca zobowiązania przez ze- 
branie osiedlowe Zarządu i Rady Nadzorczej 
do podjęcia skutecznych działań na rzecz 
uzyskania prawa użytkowania wieczystego 
lub własności gruntów osiedla. Zebranie przy- 
jęło uchwałę pomimo negatywnej opinii obec- 
nego radcy prawnego, który stwierdził nie- 

zgodność uchwały z obowiązującym pra- 
wem (na posiedzeniu RN 8 maja uchwała zo- 
stała uchylona). Debatowano ponadto o za- 
grożeniach związanych z finansowaniem re- 
montów lokali użytkowych.
   Spośród małych osiedli, tradycyjnie już naj- 
liczniej członkowie stawili się na Stegnach Ro- 
żek - 67 osób. Trudny był początek zebrania, 
gdyż przez około 20 minut nie było chętnych 
do prezydium. Zaś na sam przebieg wpływ 
miał podział istniejący zarówno wśród Rady 
Osiedla, jak i działaczy samorządowych. W re- 
zultacie złożonych rezygnacji i braku kworum 
Rada Osiedla nie mogła funkcjonować.  Nie by- 
ło zatem prezentowania sprawozdania Rady 
Osiedla. W dyskusji natomiast poruszono 
przede wszystkim sprawę nabycia gruntów 
oraz znaczną podwyżkę opłat za wieczyste 
użytkowanie gruntów. Na osiedlu Bernardyń- 
ska w zebraniu uczestniczyło 33 członków. 
Dużą uwagę mieszkańcy zwrócili na system 
funkcjonowania monitoringu osiedlowego i je- 
go efektywności. Sporo emocji wywołał rów- 
nież wzrost opłaty za użytkowanie wieczyste 
terenu. 
  Najmniej liczne było zebranie na Idzikow- 
skiego - 32 osoby. Tematem wiodącym był 
brak regulacji stanu prawnego gruntów całego 
osiedla, a także problemy mieszkańców bu- 
dynku Polna 3a, który podlega pod osiedle. 
Jego mieszkańcy borykają się z trudnościami 
związanymi z drogą dojazdową do budynku 
oraz sprawami sądowymi dotyczącymi użyt-
kowania wieczystego. Ustalono, że w najbliż- 
szym czasie odbędzie się spotkanie miesz- 
kańców budynku z prawnikiem prowadzącym 
sprawy sądowe dotyczące użytkowania wie- 
czystego, zaś do 15 października spotkanie 
mieszkańców Idzikowskiego i budynku Polna 
3a z Zarządem spółdzielni.

     Po zebraniach osiedlowych ukonstytuowały 
się rady osiedli. Całkowicie zmieniło się pre- 
zydium Rady Osiedla Stegny Rożek. Przewod- 
niczącym wybrano Tomasza Milczarka, który 
funkcję tę sprawował do 19 stycznia tego ro- 
ku, gdy zrezygnował z pracy w Radzie Osied- 
la. Zastępcami  zostali Monika Kulczycka-Lipka 
oraz Piotr Czepułkowski, sekretarzem Krzysz- 
tof  Wawrzewski.
   Spore zmiany zaszły także w prezydium na 
Sadybie. Nowym przewodniczącym wybrano 
Bogdana Szurmaka, zaś dotychczasowy prze- 
wodniczący Stanisław Wojciech Jakubowski 
został jednym z zastępców. Drugim wybrano 
Janusza Gajdę, który pełni też funkcję prze- 
wodniczącego Rady Nadzorczej. Sekretarzem 
pozostała  Janina Nieradka. 
   Na Stegnach Południe zmienił się jedynie za- 
stępca przewodniczącego - Bartłomieja Bil- 
skiego zastąpił Jacek Głuchowski. Pracami RO 
kieruje nadal Marek Żyszko, sekretarzem jest 
Marek Orzechowski. Dużo więcej dzieje się       
w radach na pozostałych osiedlach na Steg- 
nach. Na „Północy” przewodniczącą wybrano 
Grażynę Cabaj, a sekretarzem Witolda Wicika. 
Zastępcą przewodniczącej pozostała Beata 
Maraszek.  Na osiedlu Idzikowskiego zmienił 
się tylko jeden zastępca przewodniczącego 
RO: wybrano Renatę Kołodziej. Przewodni- 
czącą pozostała  Krystyna Śmigielska, zastęp- 
cą Jerzy Kowalewski a sekretarzem Zenon Par- 
chimowicz. 
    W niezmienionych składach pracować będą 
prezydia na Sielcach i Bernardyńskiej. W przy- 
padku Sielce przewodniczącą pozostała Ma- 
ria Domańska, zastępcami Henryka Sobkow- 
ska i Stanisław Kowalczyk, a sekretarzem 
Lech Staniszewski. Na Bernardyńskiej prze- 
wodniczącą pozostała Maria Rybak, zastępcą 
Anna Kowalewska, a sekretarzem Anna Jara- 
czewska.   
  Protokoły z zebrań osiedlowych zamieszczo- 
ne są - lub zostaną w najbliższym czasie - na 
stronach internetowych osiedli.

Osiedle Liczba członków

Bernardyńska 731

Idzikowskiego 1 144

Sadyba 5 412

Sielce 3 393

Stegny Południe 5 744

Stegny Północ 3 216

Stegny Rożek 1 055

Spółdzielnia ogółem 20 695

LICZBA CZŁONKÓW W POSZCZEGÓL- 
NYCH OSIEDLACH. STAN NA KONIEC 
2017 ROKU

REKLAMA W M6 
JUŻ ZA 

100 ZŁ! 
ZAMÓW OGŁOSZENIE 
MODUŁOWE 6x5 cm. 

DOCIERAMY DO 19 000 
MIESZKAŃ NA DOLNYM 

MOKOTOWIE. 

m6@msmenergetyka.pl   
  tel. 600 38 33 34

PO ZEBRANIACH OSIEDLOWYCH. 
CORAZ MNIEJ ZAINTERESOWANYCH SPRAWAMI OSIEDLI

M6.

mailto:m6@msmenergetyka.pl
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   Taką samą ocenę jak przed rokiem miesz- 
kańcy wystawili „Energetyce” oceniając jakość 
usług świadczonych przez administracje.              
W corocznym badaniu satysfakcji średnia oce- 
na dla całej spółdzielni wyniosła 3,18 (w skali 
od 1 do 4) i nie zmieniła się względem badania 
z poprzedniego roku. Nieco odmienny obraz 
od ubiegłorocznego wyłania się jednak z ocen 
wystawianych na poszczególnych osiedlach. 
Jedynie dwa - Sadyba i Bernardyńska - poprawi- 
ły i to znacznie swoje notowania w oczach 
mieszkańców przez ostatni rok, pozostałe 
pięć zostały ocenione słabiej.  
   W przeprowadzonym po raz siódmy bada- 
niu, tradycyjnie już pytania dotyczyły nastę- 
pujących obszarów: obsługa mieszkańców 
przez administrację osiedla, rozliczenia i opła- 
ty, porządek, remonty, informowanie i prowa- 
dzenie zebrań. Oceniono również ogólny po- 
ziom zadowolenia mieszkańców osiedli. Do- 
datkowo w tym roku zapytano o miejsca posto- 
jowe na osiedlach. 
  Najlepiej swoją administrację ocenili miesz- 
kańcy osiedli Bernardyńska, Sielce i Idzikow- 
skiego, najsłabszy wynik, podobnie jak przed 
rokiem, odnotowano na Sadybie. Co ciekawe 
to właśnie osiedla z dwóch końców rankingu 
jako jedyne poprawiły - i to znacznie, gdyż            
o około 0,4 punktu - swoje oceny. O ile jednak 
Bernardyńską ankietowani wywindowali na po- 
zycję lidera (3,44 to najwyższa ocena dla tego 
osiedla w historii i druga najwyższa dla osied- 
la w spółdzielni w ogóle), to administracja         
z Konstancińskiej jedynie skróciła dystans do 
pozostałych osiedli. Ciekawostką może być, 
iż w przypadku pozostałych osiedli, gdzie oce- 
ny są gorsze niemal w każdym przypadku 
różnice w porównaniu do badania z 2017 ro- 
ku wyniosły tyle samo: 0,06 punktu. Wyjąt- 
kiem są Stegny Południe, gdzie zmiana wy- 
niosła 0,03. Warto też zwrócić uwagę, że na 

dwóch osiedlach ze Stegien: Północ i Rożek, 
wystawiono  najniższe noty od 2015 r. 
   Najwięcej osób zadowolonych jest na Idzi- 
kowskiego (100 proc.) oraz na Bernardyńskiej 
i Sielcach (po 96 proc.). Natomiast najwięcej 
niezadowolonych odnotowano na Sadybie (19 
proc.) oraz Stegnach Północ (10 proc.). 
   Najważniejszym czynnikiem kształtującym 
zadowolenie mieszkańców są obszary „Ob-
sługa” oraz „Remonty”. Oceny w tych dwóch 
obszarach najmocniej wpływają na końcowy 
poziom satysfakcji i notę końcową wystawio- 
ną spółdzielni. 
  Jakość obsługi postrzegana jest poprzez 
takie aspekty jak profesjonalne i terminowe 
wykonywanie zadań, uprzejmość pracowni- 
ków, łatwe nawiązywanie kontaktu z admini-  
stracją w razie pilnej sprawy. Obszar „Obsługa” 
został generalnie wszędzie wysoko oceniony 
– średnia dla spółdzielni to 4,1. Drugi ważny 
obszar „Remonty” (ze średnią oceną 3,6) naj- 
wyżej oceniony został na osiedlach Bernar- 
dyńska i Sielce, a relatywnie najniżej na osied- 
lu Sadyba. Analiza wyników pokazuje też, że 
opłaty eksploatacyjne, choć nisko oceniane           
- podobnie jak forma prowadzenia zebrań             
- nie są najważniejsze z perspektywy ogólne- 
go zadowolenia mieszkańców. 
  Konsekwentnie od lat mieszkańcy wszyst- 
kich osiedli najwyższe noty wystawiają w ka- 
tegorii dbałości o czystość i porządek (średnia 
4,66). Najbardziej pozytywnie ten aspekt oce- 
niają mieszkańcy Sielc (4,70), Stegien Północ 
(4,60) oraz Stegien Rożek (4,60). Na tle ogółem 
bardzo dobrych wyników najgorzej w tym ob- 
szarze wypadają osiedla Sadyba i Idzikow- 
skiego. Co ciekawe, mieszkańcy tego drugie- 
go osiedla zwykle nie mieli zastrzeżeń do po- 
rządku na osiedlu i tak niskiej oceny w tym 
obszarze nie wystawili administracji od 2013 
roku. 

  Najniższe oceny na wszystkich osiedlach 
otrzymały pytania dotyczące prowadzenia ze- 
brań (średnia 3,15) i konkurencyjności opłat 
eksploatacyjnych (średnia 3,26).  W obu przy- 
padkach najwięcej zastrzeżeń zgłosili miesz- 
kańcy osiedli Sadyba, Stegny Północ i Stegny 
Rożek. To właśnie pytanie o jakość prowadze- 
nia zebrań osiedlowych uzyskało dwie naj- 
niższe noty w całym badaniu: 2,98 na „Rożku” 
oraz 3,00 na Sadybie. Paradoksalnie frekwen- 
cja na zebraniach osiedlowych na Stegnach 
Rożek jest regularnie najwyższa w całej spół- 
dzielni (5,47 proc. w zeszłym roku i 6,35 w bie- 
żącym). 
    Warto także zauważyć, że kolejny rok z rzędu 
zmniejszyła się grupa osób, które uważają iż  
opłaty eksploatacyjne w „Energetyce” nie są 
konkurencyjne względem innych spółdzielni 
na Mokotowie. Obecnie uważa tak tylko 17 
proc. ankietowanych wobec 24 proc. przed 
rokiem i aż  31 proc. w 2015 r. Mimo to, kate- 
goria „Rozliczenia” cały czas notuje najniższe 
oceny w całym badaniu - średnia dla całej spół- 
dzielni to 3,6.
   W tym roku mieszkańców zapytano dodat- 
kowo o opinię w sprawie miejsc postojowych 
na osiedlach. Dość zaskakujące wyniki po- 
twierdzają, że problem ten jest zarazem po- 
ważny i jak i trudny do rozwiązania. Zdecydo-  
wanie ponad połowa badanych (55 proc.) 
uważa, że budowa parkingów wielopoziomo- 
wych jest najlepszym sposobem na rozwiąza- 
nie problemów z samochodami, jednak zain- 
teresowanych wykupieniem miejsca postojo- 
wego za ok. 30 tys. zł jest już  tylko 19 proc. 
badanych, a wynajmem miejsca za mniej niż 
300 zł miesięcznie tylko 16 proc. Najwięcej 
osób popierających budowę parkingów wielo- 
kondygnacyjnych jest na osiedlach Sadyba, 
Sielce, Stegny Północ. Najwięcej przeciwników 
takiego rozwiązania jest na Stegnach Rożek           
i mieszkańcy tego osiedla byliby również naj- 
mniej skorzy do kupienia lub wynajmu miejsca 
w takim parkingu.  Na drugim biegunie są 
mieszkańcy Sielc i Bernardyńskiej. 
    W  wyniku badania uzyskano 1110 wypełnio- 
nych kwestionariuszy od mieszkańców sied- 
miu osiedli: Bernardyńska (45 ankiet), Idzi- 
kowskiego (74 ankiety), Sadyba (216 ankiet), 
Sielce (174 ankiety), Stegny Południe (334 an- 
kiety), Stegny Północ (210 ankiet) oraz Stegny 
Rożek (57 ankiet). W porównaniu do poprzed- 
niej edycji zanotowano wyższą stopę zwrotu 
(w 2017 roku otrzymano 964 ankiety). 
    Szerszą analizę wyników badania można 
znaleźć na stronie internetowej spółdzielni        
w dziale „Aktualności”.
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